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S å har det skjedd at vi har for 
andret navn på bedriftsavis an . 
Kontak t kan nok være vel og bra, 
men redaksjonen er av den mening 
at nyskapningen plasserer oss 
bedre på norgeskartet . 

{)ket interesse for det arbeid vi 
driver skal bli en spore i fort 
settelsen . 

R edaksjonen har mottatt mange po 
sitive reaksjoner på vårt første 
nummer av bedriftsavisen , og er 
takknemlige for det. 

La oss for all del slippe å gå 
tomme for stoff . Vi hjelper gjer
ne me d å redigere tilsendt ma 
teriell dere ønsker å ta opp i 
avisen . 

A.11 e har sikkert et eller annet å 
bidra med, så la oss endelig høre 
fra dere . 

N oen har allerede utta l t at "de 
kan ikke noe med skriving", men 
bare s i oss hva det g j elder , så 
ordner vi resten . 

llet er i grunn overingeniør Duke 
foss ' id~ å ta navne t 11 SØRLANDS
PORTEN 11, vi andre fant ingen 
grunn til ikke å være enige . 

S øRLANDSPORTEN skulle være kjent 
for de fleste, t unnelen på E 18 
ved Vinterkjær i Risør. 

Porten- eller tunnelen regner vi 
li ksom som inngangs døren til 
fylket østfra , selv om fylkes
grensen ikke sier dette. 

()g før var det jo den trange 
skjæringen på gamle riksveg 40 
ved Akland som var opprinnelsen 

til navnet. Red : 
R edaksjonen har i og med dette 

"julenummer" innfridd sine f or
setter for 1973. 

'fi lgangen på stoff vil avgjø r e om 
vi i 1974 kan utvide til 3 nr . 

:En takk for god hjelp retter vi 
til våre bidragsytere og 

Nå avslutter vi med å ønske alle 

GOD JUL OG GODT NYTT ÅR . 



Orientering fra administrasjonsavdelingen : 

PENS~ONSØltDNIND FOi\ FTLEESVED41\BEIDEl\E I ORDEN 
Statens vegarbeidere har vært s ikret pensjon gjennom pensjonsordningen 
s om trådte i kraft fra 1 . januar 1951 . Denne ordningen omfattet i kke 
fylke s vegarbeiderne . Det var dog anledning til i noen utstrek ning å g jøre 
arbeidet på f ylke s v eg pensjonsberettiget , nemlig ved kombiner t v e dlikehold 
på riks - og fylke s v eg , og hvor vedkomme nde s tatsvegarbei de r midlertidig 
ble a vgi t t for arbeide på fylkesveg . I mangel av pensjonsinnretning fo r 
fyl kesvegarbeidere kan det nok tenkes at disse ti l legg f or arbeid på 
fylkesveg ble strukket vel langt gjennom årenes løp . 

Dpp gjennom årene har det vært gjort mange forsøk på å f å istand e n til 
fre ss tillende pensjonsordning ogs å for fylkesvegarbe i derne . Først i for 
bindelse med tariffrevis jone n 1970 kom det fart i s akene . Norges By
forbund - Norges He rr e d s forbund la da fr em et for s lag om felles pensjons
ord ning i Kommuna l Lands pe ns j onskasse f or fylke sa nsa t te vegarbeid e r e . 

Norsk Arbe i d s mand s f orbun d krevde 

at de fylker som ikke a llerede 

hadde ordnede pensjonsforhold 

for fylkesvegarbeiderne, til 

meldte disse i fellesordningen . 

I Aust -Agder vedtok fylkesut -

valget dette . 

Se lv o m pensjons ordninge n i prin 

si ppet ble vedtatt , var d et e nnu 

mange sk jær i sjøen f ør ordninge c 

kunne settes ut i livet . To s pørs 

mål vist e seg særlig vanskelig å 

l øse , neml ig b e taling for god 

skriving av tjenestetid før ord 
ningen trådte i kraft , og spør s 

målet om hvem som sk ulle regnes 
som fylkes vegarbeidere . 

For å ta de t si s t e s pørsmål et 

først , så voldte dette my e hode 

bry . Forholde t e r nemlig at veg 

arbeiderne ikke til en hver tid 

er bundet til samme arbeidsplas s . 

Det s k iftes s tadig mel l o m fylkes 

ag riksveg . 
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Ordningen ble først basert på i nn 

melding i Kommunal Lands pens jon s 

kasse (KLP) av e t vi sst an tal l 

navngitte vegarbeidere , som var 

plukket ut i samråd med A- A 

Arbeids ma nds for enin g . I midler tid 

kom KLP frem til at denne o rdning 

var vanske l ig å g j ernomf øre i 

praksis . Det ble derfor tat t s i k t e 

på at de t sk ulle betales innskott 

i Statens Pensjonskasse e lle r KL P, 

alt etter som en vegarbeider e r i 

arbeide på stats - eller fy l kesv e g . 

Gjenn omføringen av denne ordninge n 

vis t e seg å bli vanskelig på grunn 

l ag av administr ative og regnskaps 

messige forhold , og særlig da opp
legget for den ny e maskinel l e regn 

skapsordni ng - EDB- programmet . 

I EDB - programmet e r forholdet a t 

en vegarbeider blir trukket for 

all tjenestetid til samme pensjons 

innretning , uansett ~m han a rbe ide r 

på riks - eller fylk esveg . 



Pensjonsordningen er blitt inn 

r e ttet etter dette forhold . Samt 

lige fylkesvegarbeidere , 35- 40 

per s oner , får inntrukket pensjons

avgift til KLP for all tjeneste

tid, både på riks - og fylkesve ger . 

Tils varer.de for statsveg a rbeider 

ne , s om får inntruk ket all pen

s jonsavgift til Statens Pensjons 

kasse . Gjennom EDB - opplegget vise r 

det seg at denne ordning en fun

gerer greit . 

·--=f 
" 

Også under det nåværende opple gg 
er fy l kesvegarbeiderne p l ukket ut 

i s amråd med A-A Arbeidsma nd s 

forening . Det er lagt vekt på 

hvilk e arbeidere som i de fore 

løpne år gjennomgående har vært 

me s t beskjeftiget på fylkesveg . 

I realiteten b e tyr det lite om en 

vegarbeider benevnes statsveg 

arbeider eller fylkesvegar b eider . 

Gj e nnom avtalen med KLP har fylk 

et sikret sine fylkesvegar b eidere 

s amme rett i gheter s om s tatsveg 

arbeiderne har . 

Når en ny ordning s ka l se t tes u t 

i livet , vil det ofte oppstå 
urimelig e ove rgangstilfeller . Sl i k 

også ved innføring en av pensjons 

ordningen i KLP . Fylk e t var imid 

lertid imøtekommende og innrømmet 
e n d e l v egarbeidere som hadde 
sluttet umidde l bart før ordningen 

trådte i kraft , delvi s kompe ns a

sjon . 
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Når det gjelder fina nsieringen a v 

pensjonsordningen , var de n opp

rinne l ige forutset ning at fylket 

skulle svare en engangspremie f o r 

all tidl i gere tjenestetid på fyl 

kesveg før 1. 1.1970 . Denne e_~gangs 

~remien på fy l ket ble imidlertid 

meget høy . Etter a t det i KLP va r 

fore t att beregninger for en del 

f yl ker , viste de t seg å være mu 

lig å få dekket premie for tid lig

ere tjenestetid ved at man bereg

net et til l egg til den å rl ige 

premie fra f y l ket . Det t e t i lle gget 

ble satt ti l e: fast beløp av pen 

s j onsgr u nnlage: . 

Premiesa tsene i KLP er de s amme 

som i Pens j onsordningen for stat

ens arbeidere , nemlig for vegar 

beideren 23, og et arb . g i vertil 

skott fra 6- 83, alt etter løn ns 

klasse . I t i l legg h e r t i l betaler 

f y l ket 33 for me d regning av tid 

l igere tjenes t etid . Denne for 

plikte l sen har fy l ket påtatt seg 

u ten at fylkesvegarbe i deren har 

svart sitt ti l svarende t i lskott . 

Når sp ørsmål om pensjon blir aktu 

elt , bø r e n i kke drøy e for le nge 

f ør saken tas ap, med vegkontoret . 

Ellers kan en i d en f ørste tide n 

bl i pe n s j onist uten pens jon . Veg 

kontoret er behjelpelig med å 

sette opp s ø knader og besvarer 

også forespørsler over telefon . 

Henvendelser kan skje ti l konsul 

ent Lyngdal og fullmektig Løw. 



2BBÅR I VEGVESENET 
•••••••••••••••••••••••••••••• 
Had d e de t i k ke vært et ubestridelig f aktum, skulle ingen ha trodd at så 

ma nge , unge mennesker hadde rukket å bli så gamle . 

Dette kunne godt ha vært sag t under den "pensjonisttreffen" som ble 

arrangert i samarbeidsutvalgets regi for de 12 vegarbeiderne som gikk av 

for aldersgrense n i 1 972 . 

Dagen ble i nnledet med besøk på Skarpnes Vegsentral , senere gikk ferden 

til vegves enets knuseverk på Dale i Frol a n d , fø r vegsjefen i det fineste 

festvær tok imot p å Blaks t a d Yrk esskole . 

I si n t a l e sa ha n bl . a . a t han va r glad for a t man idag hadde a nled ni ng 

t il en slik sammenkomst . Ti d ligere var det bareen kald skulder å f å den 

dag ma n s luttet i vegetaten . 

Irgens avsluttet me d å håpe at de som nå gikk over i pensjonistenes 

rekker , hadde mange og gode minner å se tilbake på i vegvesenet , og ut

talte ønsket om mange gode år fo r de t r ofaste tjen ere . Han foretok der

ette r d en høytidelige overlevering av diplomer og tinnvaser med i nskri p

s jon og vegvesenets emblem . Og at det ble pratet veg, skulle ikke være 

nødvendig å nevne. 

2 BB år tilsamme n har disse ti , samme n med d e to fraværende Olav Bakken og 

Jørund D. Ha ugland, i vegvesenets tjeneste . 

De e r, s itte nd e fra venstre og med antal l år i parentes : Halvard J. Mo seid 

(43) John Berget (31) Ommund Vimme ( 28 , 5) Ånon 0 . Lauvra k (19,5) og 

Asbjørn Dåsvand ( 1 7) . 

Stående fra venstre : Einar Olsen (19,5) Eil ef Johnsen (16 ) Ånon Mofjel l 

( 23 ) Martin Taraldsen (15 , 5) og Tengel Øs te r hol t (18 , 5) . 
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å g~r den opp, opp, opp 

Alt stiger om dagen , nå heldigvis 

også helligdagsgodtgjørelsen,og 

de nye satsene er gjort gjeldende 

for tidsrommet l.mai 1973- 30.april 

1974. 

Hovedpartene har i et møte i FA

departemente t 3 .mai ført forhand: 

linger om regulering av hellig

dagsgodtgjørelsen for bl.andre 

statens og fylkets vegarbeidere. 

De nye satsene er følgende: 

§ 9 pkt . 2A : Satsen 81 øre endres 

til 88 øre pr . arbeidet 

time.På 40 timers uke 

endres satsen 86 øre 

til 94 øre. 

§ 9 pkt 2B:Satsen 66 øre endres 

til 73 øre pr . time . 

§ 9 pkt 2C:~atsen 48 øre endres 

til 53 øre pr . time. 

8atsene under pkt . 3A på kr. 172 ,

kr . 140, - og kr . 102, - endres til 

henholdsvis kr.186 ,-kr.154 ,- og 

kr . 112 ,-pr. helligdag. 

I merknadene til pkt.3A og B, 

siste avsnitt,endres satsene til 

kr . 186 ,-mot før kr . 172, - . 

"Unnskyld, var det ikke De som 

kjørte forbi meg igår ? " 
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I 

denne 

teknikkens 

tidsalder 

De store afstande,der med lethe& 
tilbagelægges af cyklister,viser 
klart og tydeligt, at vare ben , 
skjønt ellers udmerked indrette
de, dog står tilbage for hjul, 
hvor det gjælder om hurtigst 
mul ig at komme frem. Dette sees 
ved en ganske simpe l betragtning 
af den med jevn fart kjørende 
cyklist. Med et arbeide , der hos 
en fodgjænger vilde svare til to 
skridt, hver på to fods længde, 
altså en totalbevægelse af fire 
fad , kommer cyklisten to b icykl e 
skridt fremad, det vil sige 
femten fad. Et sådant stykke 
flyttes cyklen nemlig fremad for 
hver hel omdreining af peda l 
akselen og det er mindre an
s trengen de for cyklisten at gjøre 
de to trin , hvorved denne om
dreining iverksættes, end det er 
for en fodgjænger at tage de to 
skridt , der kun flytter ham fire 
fad frem . 
Det forekommer os derfor at kunne 
have sin interesse at se , hvor 
høi fodgjængeren skulde være, for 
med samme antal benbevægelser som 
cyklisten, at nå ligeså l angt s om 
denne. 
Fodgjængerens skridtlængde måtte 
altså være 7t fad , eller mere end 
3 ganger en almindelig mands 
skridtlængde. 
Vart billede viser størrelsen af 
en sådan tænkt fodgjænger løbet 
træt af cyklisten, idet den gå
ende bevægelse trætter mere enn 
den trædende . I konk urransen 
mellem hjul og ben vil benene 
derfor alltid komme til kort, uan 
seet deres længde- selv hjulben 
kommer ti lkort. 



Vellykket e kskursjonstur sommer 

Med v elv illighet fra Samarbeidsutval gets 

side ble det tidlig i sommer arrangert en 

ekskurs j onstur for de ansatte på vegkontoret 

og ved Skarpnes vegsentral. 

Over 50 a nsatte hadde sagt s e g interesserte 

i tu r e n, som foregikk etter kjøret uren 

Arendal - Vegårshei- Gjerstad st .-A kland veg

stasjon- Risør-Bosvik - Bergendal-Gjeving 

Lyngør . 

Formiddagskaffen ble inntatt på Akland 

hvor mottagelseskomit~en hadde stelt fint 

i stand med l angbord og det hele . Det 

fine været skapte en ekstra hyggelig 

s temning , og deltagerne hygg~t seg i det 

fine sommerværet . 

Ved ankomsten til Lyngø r sene r e på dagen, ble 

det servert smørbrød og kaffe , før den populære 

fiskekonkurransen sta r tet opp . 

Fangstene var ikke til å bli mette av , men hva 

gjø r det? 

Om kvelden ble det serv ert middag for dem som 

tidligere ikke hadde gjort vendereis . 

Medbragt " husorkester " s ørget for at humøret var 

p å topp også utover kvelden , i det hele tatt et 

fint arr angement fra først til sist . 
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Hvor mange bilder som 

i alt ble tatt av eks

kursjonens medlemmer 

skal være u s egt . He r 

er i midlertic et r e 

presentativt u tvalg, 

og fo r å begynne med 

foregåen d e s id e : 

Hyggelig vertskap på 

Akla nd ve~stasjon v a r 

vegmester Kristia n 

KJe nndalen os oppsyns 

ma nn La<s Knut sen . 

Veg s jef e n lytter t y 

deligvis til en av 

Rislås uta l lige vitser , 

men s overing e niør 

Dukefoss stolt viser 

fram resultatet fra 

fiskekonk u r r ansen . 

Ved s ide n av disse 

linjer finner vi de 

f l este av turdeltakerne 

benket rundt bordet 

ute nfor vegstasjonen. 

Herrene Fr øysnes , 

Brå t e n, Solberg, Larsen 

og Guttormsen er for e 

vige t med e n d e l a v 

SIVA- anlegget i bak-

grun nen . 

Ve l fremme på Lyngør 

var det ra st i det fri. 

S igmund Bl akstad trak

t erer trekk s pillet i 
ren Ju l arbostil men s 

I nger Lis e Frøys nes , 

Bjørg He nr i kse n, Eva 

Løw , Pedersen og 

Solberg l ytter henført 

til d e s mektende toner . 
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FORSLAliSORDDl.DliED ER 
HADSHJE DDE FOR DEli ? 

De fleste mennesker utfører sitt 

daglige arbeid uten å tenke over 

om dette kan gjøres raskere, bed

re og lettere. 

Av og til bør en ta seg tid til 

å tenke over hvorfor en gjør et 

arbeid og hvordan de forskjellige 

arbeidsoperasjoner utføres. 

Som et middel t il å aktivisere 

de nne tankegang har en etablert 

forslag sordningen . 

I årenes løp er ·det kommet inn 

mange forslag til forb edringer i 

vegvesenet . Se:v om ikke alle har 

egnet seg til gje nnomføring, vis 

er det i alle fal l at forslags 

stilleren har et våkent blikk for 

at tingene kan gjøres bedre. Det 

er folk med id~er som er med å 

skape de nye t~ng som vi alle 

nyter godt av . 

6'1'T-

- .Jeg f ikk 200 kroner for mitt for· 
slag om A ta bort den der dumme 
skruen. 

- Det var vel nok . 
- Nei, det 1ynu jeg Ikke, jeg f ikk 

jo 500 kroner når Jeg foreslo å aette 
den dit: 
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Har du en god id~, så utarbeid 

forslaget og send det inn . 

HVOR SKAL FORSLAGENE SENDES ? 

Send det til samarbeidsutvalget 

som sender det videre til Hoved

samarbeidsutvalget . Så snart 

dette har behandl et forslaget , 

vil eventuell beskjed om premie 

bli sendt fra Vegdirektoratet 

til vegsjefen i vedkommende fyl ke . 

HVEM KAN SENDE INN FORSLAG? 

Alle som arbeider i vegvesenet 

ka n sende inn forslag til premi

erin g . Trenge r du hjelp til ut

forming en av forslaget eller ut

arbeidelse av tegninger etc ., vil 

samarbeidsutvalget hjelpe deg med 

det . 

PREMIENES STØRRELSE 

De varierer naturligvis etter den 

verdi en mener forslagene har . 

Forslag som blir funnet verdige 

til premiering, belønnes med 

premier fra 100 krone r og oppover 

Det er ikke s att noen øvre grense 

Største premiebeløp som har vært 

utbetalt i vegvesenet hittil er 

på 3000 kroner . 

Kanskje et lite aber: Skatte

myndighetene forlanger at det 

trekkes skatt av premiebeløpet . 



Da maskinoppsynsmann Rolf E . 

Larsen begynte som verksted

arbeide r ved Vegsentralen i 

Parkvegen den 12 . november 56 , 

ante han sikkert ikke at han 

temmelig nøyaktig 14 år senere 

sku lle bli ansatt som oppsyns 

mann . I mellomtide n hadde han 

"gå tt grade ne •, dvs . han rykket 

opp som formann i 1959 . I denne 

stillingen var det han hadde 

overoppsynet med byggingen av 

den ny~ vegsentralen på 

Skarpnes , en jobb ha n utførte 

til alles tilfr edshet . 

Som fotballspiller på bedrifts 

idrettslaget går det ennu fra 

sagn om den gang han i en tren

ingskamp stilte opp i eple

knick e rs og skigenser, men - mål 

ble det av dette ogs å . 

- Hva er det i grunnen du som 

maskinoppsyn3mann steller med 

har på Vegse•tralen , Larsen? 

- Å svare på det er like vanske

lig som å pugge telefonkata

logen utenat , men jeg har jo en 

Hva steller 
DU 111ed ? 

Rutine som skal følges . Ser vi 

på den, kan j eg ne vne følgende : 

Utleie av maskiner , føring av 

punchegr unnl ag for maskiner i 

kat.4 , føring a v dagregistrer 

ingsrapporter , gi forslag til 

nyinnkjøp av maskiner, gi f or 

slag til salg av gamle sådanne 

og sørge for salg av disse, gi disp

ensasjoner angående diverse transport 

er , gi rett l edning i føring av maskin 

rapporter, fylle ut kjøreoppdrag for 

biler og maskiner , påse diverse flytt 

ing av maskiner, en del vanlig kontor 

arbeid og møter , koordinære drift og 

reparasjoner, forestå planlegging og 

drift av utleievirksomhet, ha gjennom

synet og kontroll av maskinrapportene, 

. kontering av diverse fakturaer , alt 

s om skal inn på konto 59600 maskinan

skaffelse og alle drivstoffregninger , 

reise rundt i fylket og ta kontakt med 

vegmestre og oppsynsmenn angående 

maskinbehov og reparasjoner, diverse 

konferanser med reisende for maskin 

firmaer , være med i møter sammen med 

HCA , TUF og D. D. , overta nødvendig 

arbeid i ferier og ved sykdomsfravær 

for personell innen utleiesektoren , 

utarbeide interne maskinleiepriser , 

diverse arbeid i forbindelse med bud

sjettforslag , diverse møter sammen med 

anlegg og vedlikehold på vegkontoret , 

diverse møter ang åe nde regnskapsopp 

følging og en del arbeid med EDB

- Etter de n ne oppramsi ng en s kulle det 

være unødvendig å spørre , men: Hva 

gj ør du i l edig e stunder?-

Han r eagerte motsatt av i fotball 

kam pene , han forble - - målløs. 
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Sek.relariatel orientrrer • • 
Sysselsetting av vegarbeidere som av helsemessige årsaker er 

interessert i annet arbeid 
Vårt velfredss amfund må sies å 

sørge godt for arbeidstakere 

som av helsemessige grunner 

ikke lenger kan fortsette i 

arbeidet , De får t r ygget s ine 

levevilkå r gjennom trygder o g 

pensjoner av forskjellige slag. 

I noen tilfeller er ikke sk ad e 

ne av s l ik art og omfang at det 

nødvendigvis føre r til arbeids

uførhet. Helseskaden fører like

vel til dårlig tilpassing på 

arbeidsplass en. Det blir derfor 

spørsmå l om å finne sysselsett

ing hvor vedkomme nde helsesvikt 

ikke vil bety noe vesentlig 

handicap i arbeidet. 

På a rbeids plassen har ofte slike 

problemer blitt løst gjennom 

f ordelin g av lettere o g tyngre 

jobber innen l ag og gruppe . I 

v egvesene t e r problemet førs t 

blitt tatt systemati sk opp på 

bakg runn av et f o rslag fra 

Troms Arbeidsmandsforening , som 

anbe falte samarbe idsutvalget i 

Troms at det burde fore t a en 

regist r ering av yrkesskadde 

vegarbeidere, s lik at disse 

ved leilighet kun ne anvis es 

lettere arbeid. 

Hovedsamarbeidsutvalget fulgte 

op p s aken , og henst ilt e til 

administras jonen å foreta slik 

regis trer i ng . Reg i str e ringen 

ble foretatt i 1970. På bak

grunn av de innkomne svar fra 

fylkene , fant imidlertid Hoved-
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samarbeids utvalget at hele 

spør små l et måtte bli nøye gjen

n omgått og utredet. 

Vegdir ektoratet fu lgte opp 

denne anbefaling og nedsa tte 

et utvalg . Dette har nå a v gitt 

sin innstilling , og vi skal her 

gi et sa mmendrag av noen av de 

synspunkter og konklusjoner ut -

;· ... P valget er kommet frem til: 

it J:( .... ) . i 

~ -/j 

1. Ansettelse av f ysiatereapeut . 

Vernearbeidet på vegvesenets 

arbe idsplas ser må i h~yere grad 

enn ti l nå omfatte vernetiltak 

av helsemessig art , så som rik 

ti g arbeidsstilling o g beve gel 

ser , riktig maskinmanevreringe r 

og riktig bruk av hå ndverktøy , 

re ds kap, utstyr og mate rialer. 

I dette utvidede vernearbeid 

trenges personell med helse

messig ekspertis e, og utvalget 

anbefaler a t det i hvert fyl ke 

ansette s e n fys iotereapeut som 

fast t ilknyttes vernearbeidet 

og f å r som hovedoppgave å drive 

undervisning og infor~asjon om 

riktig arbeidsteknikk , arbeids 

stillinger , mus kelbru~ o . s . v. 

Til å fores tå tilretteleggelse 

av og komme med forslag om om

plas sering - plassering til mer 



egnet arbeid - bør det opprettes 

et utvalg i hvert fylke . Dette 

bør bestå av: fysi otereapeuten, 

en oppsynsmann og formannen i 

hovedtillitsmannsutvalget. 

Formannen i foreslått utvalg 

bør være fysiotereapeuten . 

Inntil fysiotereapeut er ansatt 

oppnevner vegsjefen en annen 

kvalifisert representant. 

Det forutsettes at utvalget 

har nær konta kt med inntaks

rådet og' verneutvalget . I den 

enkelte sak tas kontakt med 

vedkommende arbeidsleder , til 

litsmannen på stedet og ved

kommende lege, eventuelt be 

driftslege , og om ønskelig an 

dre, som f .e ks . arbeidsformid

l ingens attføringstjenestemenn, 

yrke srettleiere og arbeidspsy

kologer . 

Utvalget bør ogs å delta i be 

handling av saker hvor det 

g j e lder om~lassering av friske 

arbeidere for f rigjøring av 

st i llinge r f or syke eller eldre . 

Om mulig b€r utvalget også ar 

beide med spø r smål et om å til 

rettelegge omplassering p å 

lengre sikt , spesiel t når det 

gjelder e vent uelle retrettjob ber 

for mask inkj ørere o.l . 

Det bør v i dere følge opp til

felle av hyppige eller lang 

varige sykepe rmisjoner , som kan 

være forløpere for uføretilfelle, 

s lik at en blir oppmerksom på 

h e l seskadene på et tidligst mu 

lig tidspunkt og før de får ut 

viklet seg for langt . 

"' I 
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2~ Omplassering innen vegvesenet 

Etablering av utvalg ved veg

kontorene . 

Utvalget har på grunnlag av den 

foretatte registrering og tid

ligere kjennskap til problemet, 

kommet frem til at det er behov 

i enkelte områder tildels stort 

behov - for omplassering til 

annet arbeid for vegarbeidere 

som har pådratt seg helseskader . 

Noen av disse skader og slitasj 

er kunne trolig vært unngått ved 

bl . a .: 

- riktigere bruk av maskiner 

og redskap. 

- mer omtanke ved valg av ar

beidsstillinger og arbeids

metoder. 

- bedre utforming av arbeids 

plassene. 

- bedre konstruksjon og bygging 

a v maskiner, utstyr og verk 

tøy. 

Dersom det blir lagt vekt på 

forebyggende arbeid for å verne 

arbe idernes helse, trivsel og 

s ikkerhet, mener utvalge t at 

den sterke mekaniseringen i 

arbe id sdriften vil øke behovet 

for omplassering til annet ar

beid. 

forts. neste side 



I den utstrekning det måtte 

være mulig å tilpasse nåværende 

arbeid , må d e tte overveies o g 

vurderes i for.hold til overf ør 

i ng til annet arbeid . 

ed arbeider som gir ensidig 

slitasje eller av andre grunner 

kan være helseskadelige , må en 

ha f or øyet om de t er muligheter 

for j obb-rotasjon eller varia 

sjon i arbeidet , slik at ska de 

lige påvirkninger gjennom lengre 

tid kan unngås mest mulig. 

3. Ergonomi. 

Utvalget mener at ved en så stor 

arbeids plass som vegvesenet , må 

det legge s stor vekt på ergono 

miske studier o g e r gonomisk fo r sk 

- ning . Det vil s i at en ved 

hjelp a v tekniske foranstalt ning 

- er søker å tilpasse arbeid og 

arbeidsmilj ø ut f r a vedkommende 

arbeid ers naturl~ge foru tse t
ninger . Det må således tilsikt-

es å ta hensyn ti l både d en be

grensing som ligger i kroppens 

funksjoner og by~ning , og til 

mulighetene for ~ bruke kroppen 

riktig , slik at arbeidsresultat 

et blir best mulig uten a t orga 

nismen tar s kade. 
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men slik 

-:::!i 
For å kunne nærme se~ denne mål 

setting , mener utvalget a t det 

bør opprettes en arbeidsgruppe 

ergonomigruppe- som s kal drive 

studier og forsk ning omkring 

ergonomispørsmål i vegvesenet . 

~~·~-----------..... , 

Vegsjefene, samarbeidsutvalgene 

og verneutvalgene har avgitt 

uttale l ser om innstillingen . 

På grunnlag av det foreliggende 

materiell vil Hoved samarbeids

utvalget avgi sin endelige ut 

talelse . 

ikke slik - , -' - men ?? 



!BEDRIFTEN og VI 
Noen kommer , andre går , -slik er det 

også i vår bedrift . Ved årssk iftet 

har vi prøvd å lage en oversikt 

over tilgang og avgang i løpet av 

1973 . Skulle noen være blitt ute

glemt , må det være oss tilgitt . 

PENSJONERTE I 1973: 

Torgeir Hodne , Moisun d 31. 05 

Sigurd Ånonsen , Øye stad 07 . 06 

Ånon Here f oss ,H erefoss OB . 07 

Olav T . Skjeggedal,Bygland 31 . 07 

Konrad Fredheim , Vatnstraum 31.0B 

Ivar Østerholt , Kong shamn 06 . 11 

Ingvald Øy garden , Blakstad 31 . 09 

-Før j eg sier ja til stil lingen 

som bud , vil jeg vite alt om pen

sjonsforhold ene i etaten -

SLUTTET VED VEGKONTORET: 

Wenche Junker- Andersen , tegner 31 . 05 

Anne M. Dalen , kontorassistent 06 . 0B 

Hans P . Nygaard , ingeniør 

SLUTTET VED BILKONTROLLEN: 

31 . 0B 

Wenche I rene Fjeldstad,ktr . ass.1 . 3 

Margaret Øfsti , kontorassistent 31 . 3 

ANSATT VED VEGKONTORET : 

Bjørg Evensen , ktr . ass . 

Bjørn Johnsen 

06 . 04 

24 . 04 

Ingebjørg Pedersen rengj. 

May - Lise Saxe, tegner 

Åvald Bakken , ing . 

21. 05 

Dl . DB 

01.10 

Rolf Tiedarann, ing . 

Harald Knutsen , opps . m. ass . 02 . 04 

ANSATT VED BILKONTROLLEN : 

Kjell Backe- Hansen , bils . 02.01 

Ola Senum , kontorass. 01 . 03 

Wilfred Dønnestad , k . ass . 01 . 0B 

TILSATT VED VEGARB EIDSDRIFTEN 

Arnstein Andreassen , opps . m. ass . 

Sigurd Kløvfj ell , 

Oddvar Salomonsen , 

Kjell Asb j . Knutsen , 

. Odd Olav Tv eit, 

Kirsten Hol st , 

Kjell S . Kittelsen , 

Ottar Bjørnbak k , 

Inge Brødsjø 

Kjell Risbruna 

Oddvar Aas 

Ole 5elås 

Odd Dah l en 

Odd A. Sagemoen 

SØKT OM PENSJ ON 

Konrad Fredheim , 

Ånon Herefoss, 

John Moland , 

Sigurd Ånonsen , 

Harald Hansen , 

Georg Harbanes, 

Ivar Østerholt , 

Ingvald Øyg arden , 
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lab.assistent 

opps . m. ass . 

anl . arb .planl . avd . 

maski nk jører 

-"-
- "-
_11 _ 

-"-
-"-
1973 : 

Vatnstraum 

Herefoss 

Akland 

Øyestad 

Rise st . 

Tvedestrand 

Kongshamn 

Blakstad 



Ui presenterer : Ved vegkontorets planavdel
ing behandles søknader om 

private skilt,forslag om 
oppsetting av offentlige 

skilt m.v.Herfra ledes også arbeidet med oppmerking 
av vegbanen. 
Daglig leder for denne seksjonen er ing.Bjarne Høvik. 
Han begynte i juli 1947 som tekniker I ved Vest
Agder Vegvesen.Senere har han"gått gradene " både i 
Auet-Agder og Buskerud før han i januar 1958 kom 
tilbake til Aust-Agder som konstruktør Il.Fra 1.1. 
1970 har han ledet seksjonen som avd.ingeniør II. 
Høvik er vel kjent for sine vittige replikker , og var 
i sine yngre dager en meget anerkjent bokser . 

Oppsynsmann Torgeir Bomvoll er av veteranene i veg
vesenet, i det han allerede i 1928 begynte sin virk
somhet i etaten. 
Han kom fra vedlikeholdsavdelingen for å ta seg av 
og lede oppmerking på vegbanen.I tillegg er han an
svarlig for ajourføring av fylkesvegregisteret, samt 
kilometrering og oppsetting av kilometerpeler på 
riksvegene. 

SKILT OC 
OPPMERKINGSSEKSJONE 

Skiltregion Sørlandet,som omfatter Telemark,Aust
og Vest-Agder,er administrativt knyttet til vegad

ministrasjonen i Aust- Agder.Den ledes av ingeniør 
Jan Erik Andersen,som tidligere har vært praktikant 

og oppsynsmannsassistent før han tok eksamen ved 
NKI ' s 3-årige skole. 

Oppsynsmann Gustav Guttormsen 
utgjør sammen med ing.J.E. Andersen det team hvis opp
gave er å foreta målinger og registreringer som grunn
lag for planer for skilter og oppmerking.Sammen har 



Man skal som k j ent ikke 

kaste perle r for svin , 

me n se lv r å kjo rere kan 

t akke blanl a n ~et 23000 

kg glass pe r l e ! for at de 

k a n se vegene ,at tetider . 

Op p merking av ve gbane n 

e r e tte r hver blitt e n 

stor utgi ft spo;t , som 

man ute n vider3 aksepter 

er i det det medfører 

øk e l trafikksikkerhet . 

Stri pe ma lingen blir etter 

hvert me r og mer omfat 

tende, i det mere og mere 

av vegnettet f~r fast 

d ekke . 

Bi ldene viser " vår gjeng " 

under å ret s oppmerk i ng . 

De t e r verk stedarbe i der 

Ola f Haugmo e n og mask in

f ører Jan Ånons en vi ka n 
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takke for a t 805 km 

stripema l ing dek ker veg 

nettet i Au s t-Ag der . 

De t fordeler s eg med 3 33 

km gul midtlinj e o g 472 

km hvite ka nt e r. Ti l 

d e tte er gått me d 12 400 1 

g ul ma l i n g , 17700 1 hvi t 

maling og 230 00 kg g lass 

p e rler. Tota l kostn a d e r 

i år kr . 514 . 500, - a l t så 

godt og vel en t mi l l io n. 

Det e r et i mpo nerend e 

arbe id disse karene u t -

' fører i l øpet av barmark

seso nger , sle t t ikke noen 

7- 4 j obb kan v i f o r sik r e . 
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vet er alltid like hyggelig for en anleggsavdeling~ kunne avlevere en 
veg , deler av slike eller nye broer som er blitt ferdige i løpet av året. 

Og at det skjer en del slike hyggelige ting i løpet av et år , viser følg
ende oversikt over hva som er ferdigbygget or avlevert av veger og 
broer i 1973 . 

Oversikten skulle være ajour,s4 f å r leserne selv bestemme om det har 

vært "et godt ~r" : • ~ : Utstøping i "Sørlandsporten,skifting til lettere masser ved 

Lunde brc , utbedring ved "Utsikten" , Amtmannssvingen,Strømmen
Vippa ferdig og avlevert , Vossbakke i Grimstad f erdig og avlevert • 

• kv.9 : Osedalen- Froland Verk ferdigbygd og avlever t . 

kv.12 :~'ar·~ bro , parsell Bygland - Hylestad ferdig bygd or; avlevert . Des

uten ferdigbygd fra kevsnes til Neset i parsell Byglandsfjord
Grendi . 

• 
kv.408 :Den meget omstridte biten som sto i gjen ved Helle er nå ferdig 

Of. avlevert. 

• Hv.409 : Ubbekilen bro i parsellen Holtet-Skudereis p4 Tromøy er ferdig • 

• Hv.410 : Tilførselsvegen til Tvedestrand fra E 18 med nyt.t k~yss i .Tvede

strana er ferdig byp,d med f ortau til 100 meter sør for ~hell
stasjonen . 

Skreddere~ bro i parsellen Tvedestrand- Løvøya feTdig bygd og av-

levert . I parsell Løvøya- Nesk i l er stykket forbi Strengereid 
ferdig . • 

Hv . 411 :Parsellene Grønl and - Sage sund og Dybvåg- Bergendal er avlevert • 

• Hv . 415 : Utenom sentrum i Åmli ferdig bygd , heri utvidelsen av undergang 

i ~mfoss bro . Avlevering av parsellene Ubergsmoen- Hovde bro- Hovde 
bro - Storbroa og Måmoen syd- Åmli nord • 

••••••• 18 



Rv . 416 

Rv . 418 

l::lYESTAD 

GJERSTAD 

MOLAND 

På parsell Vinterkjær- Risør e r Østebømyrene og Trondalen nå 
f e r dig . Her har de t vært et samarbeid med Risør kon;mune s om 
skulle ha fre m hovedvann l edning på denne str e kningen.Dessut en 
inngår vegundergang til Trondal og en kulver t på 120 m. l x 1. 5 

• Et stykke på ca . l , 7 km . av parsellen Sunde bro- Egddalen··er 
ferdig. 

• Når det gjelder fylkesveganlegg er følgende ferd i g/avleverte 
i år : 

• Rise - Hisehagen f er di g bygget og avlevert • 

• Tveitane - Melås ferdig bygget og avl evert • 

• Tveite- Smalsund ferdig bygget • 

• LI LLESAND: Fossbekkvegen- Bor keda len- E 18 ferdig bygget og avlevert . 

BYKLE 

BIRKENES 

Sanger eid- Brekkestø ferd i g bygget til Medbø , ca .4 km • 

• Forlengelse av Hovden- Breive, f erdig bygget på vel en måned . 
Her var ikke brøytet veg tidligere • 

• Sørli-Vassbotten ,ny veg bygget frem til Bul i og Joreid . Det t e 
er en strekning på ca . 5 km,og disse stedene har ikke ha tt 
vegfo rbindelse før . 

••••••• 

Tilførselsvegen til Tvedest rand fra E 18 med ny t t kryss ser slik ut nå , 
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~va er egentlig velferd? Er det å motta ytelser 

eller ting som man rettmessig ikke har krav på? 

Eller har man krav på velfe r d- etter oppnådde for

handlingsresultater mellom to eller flere par t er? 

Har vi ve l ferd i Statens Vegvesen, og hva går så 

denne velferd ut på? 

Le ser vi OVER ENSKOMSTEN av 1. 

ok to ber 1972 vil vi foruten det 

rent elementære finne paragraf er 

og bestemmelser som direkte pek

e r hen på velferd i ordets vid 

este forstand . 

Finnes det privateid e bedrifter 

som holder arbeidssty r ken med 

overnattingsbrakker , oppholdsrom 

med radio og TV, nødvendig inven

tar, lys, brens el og &engek:ær 

m. v. og i tillegg betaler godt-

gjøre l se for r enho l d der vaske

hjelp ikke ka n skaffes mot en brak k eleie på kr . 0,60 pr. døgn? 

Hvem bekost er transport e ller gir reisegodtgjørelse fra 4 til 

JO km fra bosted til arb eids plassen? Eller lønn under militær

tje ne ste , lønn for offentlige verv og org.arbeid, for privat 

l egebesøk , byggepermisjon, permisjon under dødsfall og s lutt

vederlag med inntil kr . 7000 ,- ? Gratis a~b . tøy? Og dette koster 

penger , men vet noen hvor meget? Tallene for perioden desemb e r 

1972- mai 1973 gir grunn til etterta nke: Ren g j øringshjel p: 

ca . kr . 6666, - , Renhold i brakker: kr . 28026 ,-, Lønn i militær

tjeneste: kr . 5972 ,- , Lønn offentlige verv og org . arbeid : 

kr . 7424 ,-, Reiseutlegg til og fra arbeid : kr . 243836 ,-, 

Kompensas j o nsti llegg : kr . 6690 ,-, Lønn ved dødsfall: kr . 5036 ,- , 

Andre godtgjørelser, -~luttvederlag : kr . 8 215, - og en masse 

mindre ytelser som alt under ett blir over kr . 300 000, - i 

løpet av et halvår . . Ser vi videre på Klær og sko har arbeiderne 

i første halvår fått for ca. kr . 1 03000, - . I tillegg kommer 

også for pleinings- o g innkvarteringsutstyr, slik at det i 

første halvår i år er utbetalt "velferdsmidler" for bort i mot 

e n halv million kroner. De tte er ting å tenke på . 

Tal l ene ovenfor er kun for Aust - Agders vedkommende . De burde 
virke forpliktende ,- det vi l si at etaten bør kunne kreve 
maksimal arbe idsinnsats til gjengjeld for de goder-ve lferd 
som her ytes . 
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Va k ker beligge nhet 
er ingen b etinge lse 
for e n vegstasjon. 
Men når det te kan 
kombineres med en 
hensikt s mes sig p la s 
sering i forho ld til 
vegnettet, må det av 
gjort være å fore 
t rekke . 
EV J E vegstasjon er 
utgått s om en parsell av Ni k..ke lverkets eie~om, og ble bygget i tre
ka nten mellom jernbanens tidl igere grunn og den nåværende komp e nsa
s jonsveg , riksveg 1 2 , i den nordlige enden av verks moen . 
Stasjone , består av verksted/ l a gerbygg p å 384 m2 og et kontor/vel 
f erd s bygg p å 113 m2. Tomt en var oppri nneli g på 1 7490 n2, men ble i 
1 972 øke t med y tterligere 9454 m2. 
Bygginge n ble påbegynt i 1965 med A/5 Moelven Bruk son hovedentrepre
nør. Ve rkstedet er reist med laminerte trele dds rammer, og p å taket er 

lagt bø:geeternit på 
ås er. P å bindingsverke t 
i vegger er montert 
tømmermannspanel . 
Vegoppsynsmann Ole 
Øs te r hu s har hatt sitt 
virke ved vegs tas jonen 
s iden starten. 
Etter nyo rdning e n i 
1968 er ve gmester Jon 
Høgevold de n daglig e 

leder av vedlikeholdsdistriktet, ~ ~ dJ ~ mens ~erksmester er Dbert Bjærum . 
Som de t har fremgått av beskrivel sen 
er v e rkstedet på Evje dobbelt så 
s tort som på Akland . Det vil s i at 

den pla nlag te lagerplass nærme s t verkstedet her er benyttet til verk 
s ted, o~ man tror det vil være riktig å gjøre dette også for Akland s 
vedkommende . 
I et r undskriv fra Vegdi rek t oratet fremgår det at samtl ige maskiner 
i fylket sk ulle overføres til maskinforvaltn i ngen innen utgangen av 
1971 . Unnta tt fra dette var s pesielle grupper , me n nå skal også disse 
overføres til maski nforvaltninge n. 
Det er klart at med e n så omfattende utvidelse av maskinparken for 
ma skinforval t ningens ved kommende, må vegstasj onene komme inn i b i ldet 
som lager for vegsentralen . Dette mener vi er et praktisk spørsmål 
som par t ene må løse under vei s , men blir en s lik løs ning aktuell, er 
det godt å h a vegstas joner på Evjes s tørrelseso rd en å fal l e ti lbake 
på . 
Statens bilsakky ndige 
avvi kler med tilfredshet 
sine kont ordager p å veg
sjone n e , og benytte r da 
spi serommet og verk
stedet . 
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4ast·4gders andel av statsvegbudsjettet stadig synkende, nå 2,7 °/a . 

Samferdselsdepartementet la i mai i år fr em en stortingsmelding om r evi-

sjon av Norsk Vegplan . Denne er som kjent inndelt i 4 - årsperioder fra 

1970 . Ut fra det faktum at 1973 utgjorde siste år i 1 . periode 1970-73 

og således hadde gitt visse erfaringer, fant departementet det riktig å 

revid ere den opprinnelige vegplan . 

Behovet for revisjon er også en følge av at flere forutsetninger for 

planen er betydelig endret . Det gjelder i første rekke kostnadsover -

slagene og bevilgningsforutsetni ngene. 

Revidert 
norsk 
vegplan 

Aust - Agder har nærmere 900 km riksveg 

eller ca . 3 , 63 av den to~ale riksveg-

lengde . 

Vår andel av det samlede statsvegbud -

sjettet er stadig synkende . 

I årene før Norsk vegplan ble gjennom-

ført , var Aust -Agd ers andel 4, 23 av 

det totalt be vilgede beløp til riks -

veger . I første periode av Norsk veg -

plan - fra 1970 til 1973 var ande l en 3 , 23 , og i det s iste reviderte for -

s l ag for perioden 1 974 til 19 77 er a ndelen s unket til 2 , 7% . 

Tabellen på mot s t ående s ide vi s er før st Norsk Vegpla ns opprinnelige tall 

for 1970-73 og 19 74- 77 forde l t på de r espekt iv e vegstrekninger . 

Videre hva som er b evilget i 1970- 73 , og endelig d e t reviderte invester-

ingsprogram for 1974 - 1977 og 1976 - 1961 . 

Tallene er i millioner kroner med 1973-priser . 

I tillegg til d e ordinære rik s veger vil en finne 3 s pe s ielle prosjekter , 

nemlig Brokke - V' st-Agder grense, Erstatningsveg Treungenbanen og endelig 

Telemark grense-Setesdal . 

Så får vi hver ~or oss gjøre våre refleksjoner . 
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fo r slag t il investe ringsprogram 1974 - 77 , 19 78 - 81 for Aust - Agde r fylke . 

Mill. kr . 1973 - pri s er . 

Nor sk vegplan - Bevilget Investerings -
St . me l d . nr . 1 4 Ko st na d s - prog ram 

ove r s l a g 
Nr . Str ekn i ng pr . Oe p a r te - Vegdi:~ekto -

19 70 1974 19 78 1970 1 / 1 - 74 mentets ra tets 
- 7 3 - 77 - 89 - 73 for slag for e lopige 

1974 - 77 program 
for 19 78 - 81 

EV 1 8 Telemar k g r. - Vest - Agder gr . .. .. ..... 33 , 6 80 , 5 X 37 , 0 58 , 5 51, 5 
RV 9 Arendal-Ves t - Agder gr . .......... . ... 11 , 6 6 , 8 X 9 , 1 6 , 0 8 , 0 

1 2 Vest - Agder gr .-Telemark gr . .. . . . . . . . 7 , 6 1 2 , 2 X 10 , l 7 , 0 10 , 0 
39 Ves t-Agder gr .-Telemark gr . . ........ 13 , 6 1 0 , 4 X 4 , 6 6 , 0 9 , 0 
45 Roterne - Te l e ma r k gr . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

" 35 1 Sønd e l e d - Te l e mar k gr . . . . . . . . . . . . . . . . 0 , 1 
N " 401 V. Va llesverd - Ve st - Agder gr . .... . . . .. X 2 ' 5 w " 4 02 Lil l esand- Birke l and . . . . ..... . ....... 2 . 0 1, 8 

" 403 Vest -Agder gr . - Hodne .... . . . . . . . . . . .. X l, 4 0 , 5 
" 4 0 4 Grimstad -H eref oss .............. . .... 6 ,5 X 2 , 2 J , 0 1 , 5 
" 4 0 5 Vest - Agder gr .-Vegusdal ..... . ....... 6 ,1 3 , i 
" 406 Senumstad- S teml ona . ... . ........... . . 0 , 6 2 ,8 
" 407 Strømmen- Vi k ..... ... .. .. . . .......... 5 , 2 6 , 5 
" 408 Rykene - Blaksta d .... . . ... . . ... ....... X 1 , 2 
" 409 Krøge nes - Ko ngshavn med a r m ti l Sk i l søy 3 , 0 

A-I 1 2 Ho l tet -Skudreis .... . . . ....... 2 , 0 2 , 0 0 , 8 0 , 8 
" 410 Amtma n nsv ingen- Are n d a l .. . ....... . . .. 8 , 7 11 , l 6 , 6 3 ,0 
" 411 Basvi k- Tv edestra nd .... .. ...... .. . . . . 8 , 5 6 , 8 9 , 9 3 ,0 8 , 4 
" 41 2 Hovdebrµ - Nelaug . . . ......... ...... .. . 
" 413 Myk landsdalen - Dølemo ....... . .... . ... 
" 414 Ub e rgsmo e n- Vegå rshe i st . . ..... . . . . . . 0 , 2 
" 415 Fiane- Åml i ... . ............... .. . . . . . X 3 ' 5 2 , 0 
" 416 Myr a - Risø r 9 , 9 7 , 7 7 ,0 3 , 0 ......... . ......... .. ..... 
" 417 Renstø l - Olimstad X 0 , 8 1 , 0 ... ................. 
" 418 Sund e bru - Egddalen 8 ' 3 4 , 0 5 , 7 ........ . . . . . . . ... 

f.or ts. nes te si de 



N 

'"' 

Norsk Vegpl an -
St . meld . nr. 14 

Bevilget 
Kostnads 
ove r slag 
pr . 
1 /1 - 74 

Investerings
program 

Nr . 

A-I 3 
B- I 3 
B- I 4 

Strekning 

SPES I ELLE PROSJEKTER 

Brokke-Vest-Agder gr .... . ....... .. . 
Erstat n i n gsveg Tre ung ba nen .. . .... . . 
Telemark gr .-Setesdal .. ..... . . . . . . . 

Øvrige inves t eringer i riksvegn et t e t 
i nk l . re fu s j oner ..... . . . ... ... . . . . . 
Uforde l t .. . ..... ... . . ... . ...... . .. . 

INVESTERINGER TOTAL T 

Herav bevilget under Kap . 1370 , 
post 43 .. ...... . . . ......... . .. . ... . 

Har du hort at : 

1970 
- 73 

5 , 5 

9 , 9 

133, l 

1974 
- 77 

12 , 9 

136 , l 

li samarbeidsutvalget i sitt møte den 17 . sept ember 

oppnevnte et utvalg som skal undersøke mulighet

ene fo r etablering av nye feriesteder for arbei

dere og funksjonærer . 

Følgende ble va l g t som medlemmer av dette utvalg : 

Tel l ef Hislå,Olav Duke f oss,Ola v Sørbotten, Osm. 

Salvesen og Kjell Birkeland . • li Det i årets første månede r var nærmere 500 over-

nattinger på hvert av f eriestedene Moisund og 

Bjørnevann . 

19 78 
- 89 

X 

X 

X 

1970 
- 73 

9 , 1 

( 6 , B ) 
4 , 0 

1 34,6 

4, 2 

17 , 0 

24 ,0 

Departe 
mentets 
forslag 
19 74- 77 

1,1 
3. 3 

114 , 0 

Vegdirekto 
ratets 
foreløpige 
program 
for 1978 - 81 

13. 6 

113, 0 

llBn herværend e lokalavis ringte til en av sine 

korrespond e nter i en innenlandsbygd og lurte på 

om de hadde f ått mye snø der oppe? 
-Jau,du veit d i som har svære gardar har jo fenge 

mykje - ,svarte korr espondent en . 

• ll Den bebudede sammenslutning mellom Aust-og Vest -

Agder Arbeidsmannsforening som er omtalt annet 

steds,allerede er i ferd med å rakne.Dette i føl 

ge helt på l itelige ki l der,som det jo he ter. 



Det burde gjelde oss alle 
Det vil f o rhå pentligvis 

være kjent a t de t fra i år 

er påbudt for alle ansatte 

i vegvesene t som sitter i 

forse t et på tjenestebiler 

å bruke bilbel t e t. 

For biler i maskingruppe 

514 gjeld e r påbudet fra 

1. juli, mens det for mask

ingru ppene 510 , 51 1 og 512 

gjelder fra 1 . oktober . 

Vegdirektora tet he nstiller 

til deg og meg at vi også 

husker å bruke b i lbeltet 

når vi kjører pr i vat . 

Det skulle og burde være 

en forutsetning at veg 

vesenets egn e ansatte går 

fora n me d et godt eksem

pel i denne viktige sak . 

Forsk ninge n har vist at 

• • 

bruk av belter er skadereduserende og livreddende i B7% av ulykkest i lfellene . 

Det vil ka nsk j e påstås at ma nge bi l ister blir drept ti l tross fo r a t d e 

brukte sikkerhetsbeltet? 

Når ulykke n skyldes vanvittig kjøring er det intet middel som verner mot 

død og lemlestelse . Men for dem som kjører med omdømme og ansvarsbevissthet 

er det av avgjørende betydning å bli sittende fast i setet i de kritiske 

sekunder, s l ik a t man kan beva r e kon tro l l e n o ver bilen . 

I person- og varebiler som registreres for 1. gang etter 1. januar 1 971 er 

•- J" &ror det mA UU..re han 
oom luna kjnende I - nt. 

det påbudt med sikkerhetsseler i f or

setet . I biler som er registrert fø r 

d e nne d a to, er de t e n selvfølge at det 

monteres belter , selv om dette ikke er 

påb udt . 

Skal vi vær e e nige om å br uke sikker

hetsb elte ne til en h ve r tid , i kk e b are 

i t j e nestebiler og på a rbe idstid e n? 
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HAR DU H0RTat: 
Vedl i ke holdsavdel ingen melder at det er ingenting i veien , bortsett fra 

det van l ige ...... . ........ ... masse hul l . 

• Av 1 720 pers oner som i 1972 gikk opp til prøve for føre rkort av klasse 

l i Arendal, var det 696 som ikke besto prøven . Det tilsvarer e n stryk

prosent på o mlag 40% . 

• Godtgjørelsen for s kyss til og fra a rbeidet for overenskomstlønnede 

arbeidere vil for 1973 sa nn s ynligvis b e løpe seg ti l kr. 500 ooo ,- for 

Au s t - Agder fylke. 

• Du kan melde deg inn i bedriftsidret t slagets skyttergruppe og treffe 

nye venner ... ..... . • 
I 1972 b l e 487 personer drept og 10 . 997 personer skadd i vegtrafikk

ulykker i Norge . 

• 
Au s t - Agder fy l ke hadde i perioden 1 968 -1971 4 , 2% av det to t ale anta ll 

politiregistrerte trafikkulykker . 

• Ulykkesfrekvensen er høy , mål t som antall ulykker i forhold til trafik-

ken . Bare Vestfold fylke ligge r høyere . 

• Til Vegvesenets egne arbeide r e i Au st- Agder b l e det i 1972 utbetalt 

15,7 millioner kroner i arbeidslønn . 

• Vegkontorets eminente bilfører , kontorassistent Bjørg He nriksen, også 

i år ble s uveren r attmes ter , og tok dermed s itt 2. norgesmesterskap 

på to år . 

• 
I 1972 ble det på vegnettet i Aust - Agder malt en saml et lengde på 

877 km s tripe for oppmerking av vegbanen. Til dette medgikk 26 ODD 1. 

maling og 23 ODD ki lo glass perler . 

• Bilkont ro llens vektkontroller i Aust- Agder i 1 972 ga en inntekt til 

sta ten på kr. 224 300,- i gebyrer fra kjøretøyer s om kjø r te med over

last. • 
Av landet s 18 fylker har nå 9 startet egen bedriftsavis . 
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Samarbeids u tva l get for vegvesenet 
i Au s t - Agder bes t å r i perioden 
1973/ 74 av følgende medlemmer: 
(varame nn i parentes :) 

Veg s jef Johan nes B. Irg e ns 
(Overing. 0. Dukefoss) 

Overing . O. Sørbotten 
(Overi ng . H. Colbj ørnsen) 

Kontorsjef O. Salv esen 
(Førs tes ekr . Nils Tveiten) 

Fullmekt ig Eva Løw 
(Sekretær Berit Smith) 

Nors k Arbeidsmand s forbund : 

Vegvokter Telle f Ri s lå , Herefoss 
(Ansgar Kløv f jell , Åm.li) 

Anleg g s arb. H. Marks eth , Sønde l ed 
(Olav Tv eite , Eyd ehavn) 

N. F.A . T.F . : 

Opp s ynsmann Ha l fda n Ma r cussen 
(Opps yns ma nn J.A . Johanse n) 

Embeds mennene s landsforbund/NITO : 

Avd . ing . Kjell Birkel and 
(Bilsakkyndig A. Holmgren) 

NITO: 

Avd .ing . Eivind J ohan se n 
(Ing. Anders Nod deland) 

Stats tjenestemannsforbundet/ 
Norsk Tj enestel ag : 

Som observatør , kasserer A. Fran ksson 
(Sekretær G. Strø~sland) 

Som fast sekre tær for utvalget 
er oppnevnt førstesek retær 
Arne Holt . 
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SØl\L4NDSPDRTEN Ønsker en 
bredest mulig kontakt 

Saken med bedriftsavis for Aust

Agder Vegvesen har tidligere vært 

drøftet i Samarbeid s u tvalget~ 

møter , og utvalget stilte seg 

positivt ti l saken, dersom 

administrasjonen fant det prakt 

is k mulig å gjennomføre et slikt 
tiltak . 

Det eks traarbeid som utgivelse 
av bedrifts avis vil medføre er 
møtt med a ll velvilje av de per 
s one r som skal s tå for dette 
arb e id, og i dag kan vi hilse 
det andre nummer velkomme n. 
Avisen skal hete "SØRLANOSPORTEN". 
Det er et navn s on på en utmerket 
måte dekker den b edrift som har 
sine ans atte i arbeid i hver 
enes te kommune i Aust- Agder fy lke . 
Meningen med bedriftsavis er at 
den skal skape bedre kontakt og 
komme med informasjon på spørs
mål som kan reises av alle som 
arbeider i etaten . Avisen bør 
til e nhver tid få tilsendt rike 
lig med s toff . På de forskje l lige 
arbeidsplasser e r der personer 
s om har opplevet både hyggelige 
og mindre hyggelige hendelser . 
Skriv og se nd dette og a ndre 
ting av felles in teresse til 
avisen. Når dette er sagt er det 
først og f remst me nt for at vår 
avis t il e nhver tid vil få så 
god kontakt som· mulig med alle 
arbeid splasser bedriften omfatter . 

Vi hilser "SØRLANO SPORTEN" ve l
kommen , og ønsker den skal opp
fylle de formål den er t iltenkt. 

Med hilsen 



Så det 111onner: 

TI~rn Hm DYTT ASFAlTDEHHE >>I 
Travle bilister e r f l inke til å 

kreve bedre veger med faste veg 

dekker , men de gir vegvesenet små 

muligheter ti l å innf ri kravene . 

Dette må være konkl usjo nen etter 

en ny , travel ses ong med asfalt

og oljegrusarbeid e r på vege n e i 

Aust - Agder . 

Uvettige bilister er etter hvert 

blitt asfalt - og oljegrusleggeren 

es største prob l em. Tross kraftig 

oppmer king og var s e l mannskaper , er 

det ofte med fare f o r s i tt liv 

arbe iderne beveger seg i trafikken. 

Tross dette er fremdri f tsplanene 

for oljegrus - og asfaltarbeidene 

overh oldt også i år . Det vil si at 

det er l agt 47 km . riksvegdekke og 

18,5 km. på fy l k esvegene, fordelt 

f or riksvege nes vedkommende med 

35,3 km . nytt s litedek ke og 11,7 

k m. som nyt t de kke. I tillegg er 

de t bruk t c a . 55 ODD tonn kald 

asfalt, bedre kj ent som ol jegrus . 

Di sse ha r dek ket ca . 85 km . veg 

l engde. Når det gje lder faste 

dekker p å riksvegene, gjenstår bare 

endel part i e r på riksvegene 4D4 , 

41 0 og 411 før samtlig e riksveger 

i fylket har fått fast dekke . 

l andsmå l estokk ligger vi derfor 

meget godt an i denne samme nheng . 

Bildet viser en a sfa ltgjeng i sving på E 1 8 ved Kaldvel l i Lillesa nd . 
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I forbindelse med detaljplanleggingen av fylkesveganlegget Blakstad- Hurv 

Bøylestad i Froland, ble det fra vegkontorets side foreslått å legge en 

varmforsinket stålkulvert (d=3,8 l m) under en barkfyll ing ved kryssing av 

Hurvedalsbekken. Grunnundersøkelsene hadde vist at stabilitetsforholdene 

i området var dårlige , slik at gr~nnen ikke kunne bære en " normal" fylling 

uten at man fikk store setningsproblemer. 

Forsøket med bark som fyllmasser var det førs te her i fylket, og etter 

Veglaboratoriets retningslinjer ble arbeidene utført fra 8. - 26 .3.1971. 

1,o m OVERBYGNING 

ca 1,o m 

BARK BARK 
3p m 

GRUS GRUS(T I) 

il 

5,0 m 

PRINSIPPSKISSE FOR KULVERT I BARKFYLLING 

Komprimering ble utført med hjul 

laster, Bolinder 10 ton n , og bark

en ble transportert fra Songe i 

Tvedestrand . 

Den øvre halvdel av kulverten ble 

dekket med plast med god over

lapping, slik at vann eller væske 

fra barkfyllingen s kulle renne 

av . Rundt kulverten ble fylt med 

velgradert grus som ble lagt ut 

lagvis og pakket godt. 

29 

For erfaringens skyld ble det 

montert to setningsmålere, og 

senere observasjoner har vist 

at denne form for lett e re fylli ng 

i dette tilfellet har vært vel

lykket. 

Saml et kostnad for innkjøp av 

bark, transport og behandling på 

anlegg utgjorde kr . ca. 27, - pr . 

-1. m. over en strekning på 50 l . m. 

Senere e r bark også benyttet på 

rv .416 på en myr ve d Kjenndalen. 



•••••••••••••• 
En hver forening med respekt for 
seg selv avhold er årsmøte. 
Vegvesenets bedr i ftsidrettslag 
har avvikle t sit t f ørste i dets 
s nart 12 - å r i g e histor ie . 
Fo rmanne ns meni ng ha r a l ltid 
vært at man s ka l ik ke avvikle 
møter bare fo r møtenes skyld, 
så de r for , al tså ----
Inspirert av fremmøtet kunne 
ingen bli , men det ble da valgt 
nytt styre og e n rekke utvalgs
medlemmer f o r det kommende år . 
Oppsynsmann Mads Krogh påtok 
seg gje nval g under den klare 
forutsetning at utvalgene måtte 

s elv a d minist r ere de forsk jel
lige i d r e t tsgre ne r de var va l gt 
for . Ellers i styret sitter nå : 
Ne s tformann: Rolf La r se n 
Kasserer J. E . Myhren 
Sekretær M. Krogh 

FOTBA LL L. O. Knut s on 
Arvid Strand 
IL Tobiasse n 

nå tar vi 
IDRETTS 

ERKET 

HÅNDBALL 

SKYTING 

M!Trim deg 
li form 

I var B. Pedersen 
Olaf Haugmoen 
Nic . Lyngroth 
A. E . Halvorsen 
Bjørg Henriksen 
Manfred Aslaksen 

SKI : Da gfinn Myhren 
FR I I DRETT : Dagfinn Myhren 

JULETREFESTKOMITr : 
H. Cappelen Aas 
T . K. Fløystad 
O. Haugmoen 
H. Jensen 
A. E . Halvorsen 
H. Lauvland 
I . B. Pedersen 
G. Bakken 
N. Tveiten 
R. Larsen 

samt lagets formann som tiltrer 
utvalget . 
Interesserte utøvere kan kontak
te utvalgenes medlemmer i den 
øvelse de ønsker å delta . 

du lian hvis du vil .•. 
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Om de med de riide blyanter 
Riksrevisjone ns personell er ve l 
samme n med lær ere og lærerinner 
den kategori mennesk e r s om ha r 
det største fo rbruk av r ø d e bly
anter . De mottar s in lønn fo r å 
være nøye og pirke t e i u t førel
sen av sitt arbeid, og tro bare 
ikke at dette er av nyere dato . 
Vi har rotet i fy l kestingsfor 
handlingene fo r he nholdsvis 1BB7 
og l BBB , s om viser at riksrevi 
s jone n i tilleg g til sin egent
l ige oppgave også blandet seg 
opp i de r e nt te kniske deta l j e r: 

Ste Post. 
Ant . I Anledn i ng af den foretagne 

Reparation af Vippa Bro b e 
mærkes : 

- at Broen e r 200 Fad lang -
a . Malerre gningene, Bl . 29, 30 og 34 

indeholoer tilsamme n 34t Ar 
beidsdag a Kr.2,50=Kr.B6 , 25 
Dette synes være forholdsvis 
langvarigt Arbeide med Forbrug 
af 57 Lite r Mal e rolj e og 5 L 
Petroleum (Bl . 39) . Amtsingeniø 
e n bemærker paa Bl.30 , at han 
"paa Grun d af Erfa ring ha r an 
seet d et fo r de l agtigs t at ind
kj øbe Ma l i ng og l ade samme på 
føre, i stedetfor at borts ætte 
det h e l e Arbeide paa Ak kord , 
hvilket har v i st sig so m mind 
re heldigt , da man saa let ud 
sæt t er sig for a t f aa Olj e n 
for tynd e t med Pa rafin ell er 
Te r pentin". 
De t ka n saa være,men om Maling 
en indkjøbes , saa er det ikke 
derfor nødvendigt at lade Ar 
be i det udf øres for Da løn. 
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Akkord om dette burde ia l 
f ald f orsøges . 
Ti l denne Mal i n g er i ~BB7 
bevilget kr. 1 00,00. Medg aa 
et e r Kr. 190 ,26. 
b . Bl . 30 er ~etalt af Reg n
s kabsføreren i Øiestad, me n 
mangler denne Kvittering 
for , at Beløbet,Kr. 28,75,er 
ham godtgjort af Veikassen. 
c .Til nyt Dække paa Broen 
e r indkjøbt 23 Tltr .Pla nker . 
Ole Willumstads Kjøreregni ng, 
Bl . 39 , viser, at der , som 
man vel kan vide, var en 
Mængde g amle Planker at 
bor tføre og derhos ogsaa 
"tiloversblevne nye Planker~ 
Revisionen skal udbede Op
lysning om hvorvidt a l t 
dette, som vel ikke hadde 
saa liden Værd i , er b leven 
realisert og dets Udbring 
ende kommen til lndtægt. 
Ligesaa om der var naget til 
overs at Malervarer og Red
skaber (Smith & Hanssens 
Regning Bl . 3 9 ) . 
Besv . Besvarelse f ra Lends 
manden i Øie s tad & Hisø ved 
legges. 
(Amtingeniørens)Naar ma n 
tager i Betragtning , at Broen 
er 2 00 Fad la~g, at der maa 
males saavel over som under 
Dæk fr a tildels hængende 
Stilling , at al Rust med Nøi
agtighed ma a a f skrabes , for 
inden der males, vi l saadan 
Maling af Jernbroer altid 
blive dyr , naa r man endvidere 
lægger Mær ke til, at d e r 
ingen s tør re Flade r er,men 
et Utal af Vinkler og Krage , 
hvor der maa benyttes Pense l 
for at faa Malingen ind. 
Mønie , s om benyttes ,maa des 
ude n sta dig omrø r es , fo r d i 
de n hurt ig bundfa lder. 
De t i lover sbl ev ne Pl a n ker 
er anvendte til Re f snæs bro 
Vedt . Kan passere. 
b . Bortfalder s om b e r igt i g-

et . 
c. Af · kst . Lens mand Gunder
s ens Besvarelse sees , at d e 
kassered e Mate r ia l ier er 
solgt f or Kr . 4 ,oo, de r kom
mer til lnd t æg t i næs t e 
Re gn skab . 



•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••• 
Som den f ø rste i Aust- Agder er 
vegvokter og områdesjef i HV 
område 072 13 Te l lef Risl å ti l de l t 
HV - plaketten i gu l l . 
Dette e r en meget høy utmerkelse , 
so m da også spesielt b l e fremhevet 
av oberstløytnant J. Robstad ved 
ti ldelinge n . 
Ove r rekkelsen skjedde i forbindelse 
med at Ris l å den 1 . september gikk 
f r a bord e som omr ådesjef i He r e f oss/ 
My kland . 

Foru ten ma nns kaper fra HV-område 
07213 var en rekke prominente 
personer til stede . Og fo r kj e nte 
av Te l l efs gode humør sk ulle det 
være unødve ndig å nevne at s tem
ningen s to høyt i taket under denne 
festk velden på Herefoss skole . 

Rislå ble a v mange rost for s i ne 
gode egenskape r , egenskaper s om 
også v i i vegetaten har nytt godt 
av i mange , mange å r . 

Obers t! . Robstad overrekker 
HV- pl ake t ten i gull til Ri slå 
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- Det s i es v e d visse an l ed ninger ' 
" Look a t Norway ,- sa en a v talerne , 
- men jeg s i er : Se på Tellef . Når 
områdes j efene har vært saml et til 
møter ha r jeg ofte ten k t s lik . -
Han frisket opp minner fra den 
tid de hadde vært sammen , og sa 
at de hadde hatt 867 møter og vært 
87 ganger på befaring , men bare 
krang l et i 3 minutter . 
- Det var da Te l l ef ba meg overta 
s om områdesjef her ,- sa taleren . 
Da Te llef selv fikk ordet , takke t 
han for mange , og fine ga ver, men 
fornektet seg ikke denne gang 
heller . To- t r e muntre historier 
ble trukket frem av jakkeermet , og 
da var hele salen i latter . 

At det i Herefoss/Mykland er fle re 
HV-folk i forholdet ti l fo l ketallet 
enn mange andre steder, skyldes 
ikke mins t Tellef Ris l ås mangeårige 
innsa ts som områdesjef . 
Bedriftsav isen slutte r seg i rekken 
av gratulanter , og ønsker deg lykke 
til på neste høstøvelse , hvor du 
sikkert møter . 



På vegkontoret : 

Rattmester 
Som eneste vegkontor i land
et kan vi skryte av å ha en 
kvinnelig norgesmester i 
fer dighet s kjøri ng. 
Kontorass i stent Bjørg Hen
riksen , eller f riskusen fra 
Tvedestrand, vant et suverent 
rattmesterskap i Skien ifjor 
og levnet ikke sine konkur
renter en sjanse. Halvannet 
minutts margin hadde hun i 
forhold til nr. 2 . 
Bjørg vant også Sørlands
mesterskapet tidligere p å 
høsten , så NM var ingen til
feldighet . 
I bedriftsidrettslaget er 
hun e n av de mest aktive, 
langrenn er he nne ikke u
kjent, men det er s om minia
tyrskytte r ske hun best har 

ag 
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skyt terske 

hevdet seg i kretsmål estokk. 
Hun prikker inn 10-e re og 9-ere 
med en selvføl gelighet som får mer 
enn et mannfolk til å gremmes. 
Husker vi ikke feil er 272 poeng 
av 300 oppnåelige det meste hun 
har klart i konkurranse . Med to 
slike vidt forskje ll ige hobbies 
skulle en tro det måtte være mere 
enn nok. 
Men nei , da, i sin e el l ers l edige 
stunder trakterer hun selveiet 
hammondorgel som en proffesjonist 
og sa ngstemmen er heller ikke å 
kimse av. 
Som om ikke dette s kulle klare seg , 
- i Tvedestrand Hornmu sikk fin ner 
vi Bjørg med kornetten, og de t er 
ikke ulyd som kommer u t av denne 
heller, nei . 
Alt i alt altså en dame med en all 
sidighet som også kommer vegetaten 
til gode i hennes daglige virke på 
vegkontoret. Sin treff sikkerhet fra 
skytebanen har hun overført til 
punchemaskinen, en operasjon hun 
som alt annet utfører på beste måt~ 



Informasjonsmote i Birkenes: 

Dy uegstasian pil BIRHELADD 
Onsdag den 7 . november b l e det i ~amarbeidsutvalge ts regi arrange r t e t i n

formasjonsmø t e i idrett s huset på Birkela n d . 

Til stede på møte t var sama rbeid s utvalgets medlemmer , en de l representa nt e r 

fra veg admini s tra s jonen samt ca . 30 a rbeidere fra vegmester Frankss o n og 

opps ynsmann Lias distrikter. 

Formannen i sa marb eidsutvalget , v egvokter Te l l e f Ri s l å , l edet møtet , og ga 

innl e dningsvis en kort orientering om hens i kten med møte t . 

" Panelet " fra venstre : Marcussen , Sørbotten , Løw , vegs j ef I rge n s , Ri sl å, 

Salvese n, Bir ke l and , Johansen , Holt og franksson . 

Overing . Sørbo t t en og avd.ing . 

Joha nsen orie nterte o m den fram

tidige drift innen henholdsvis 

v e dlik ehold s - og anleggsavdeling . 

Av sak e r so m spes i e l t v edrø r t e 

dette distri kt , gikk de t a v disse 

orienteringer fram at det bl.a . 

er forutsatt å bygge en ny vegsta -

s jo n på Birkeland med se rvise verk 

sted~ garas jer , velferds r o m og 

ko n torer fo r op ps ynsmenn . 

Av anleggsmess ig e arbeider vil det 

også t i l vinteren bli både ordinær 

og ekstraordinær d r ift på riksveg 

404 fra Sk ifte nes ti l 5 . Herefoss . 

Vide r e e r det h å p om a t e n s nart 

kan komme i gang me d Moll estad bru, 

som a v forskjell i ge grunner er 

blitt fors inket . 

Til ny l egging og s l ite l ag av 

faste dekker er de t for 1 974 for 

u tsatt å bruke ca . 1 0 mill . k r. 
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i hele fylket . En god del av det 

t e skal brukes i dette distrikt . 

Avd.i ng . Bir kel and or ienterte om 

· Nor sk Vegplar., og kom også i nn 

på d en prioritering splan for 

f ylkesveger som er utarb e ide t av 

et fylkes oppnev nt utva l g . for 

øvrig viser v i ti l egen arti kke l 

ved r ørende vegplane n. 

Under møtet b l e det l agt stor 

vekt på informas j o n av Overen s 

komste n s fo rskjell i ge bes temmel

ser, og kons ulent Lyngdal o g 

fullme k tig Løw tok opp de f or

skjel lig e punkter h vor det i d e n 

sener e tid er komme t avkla r i nger 

i f orm av r unds kriv fra Vegdi r e k 

t øren . 

Det f ra mgik k bl . a . av disse ori

e n t er i nge r at v e gve se ne t s sjå

f ører ka n få dekk et utgi f te r s om 

er forbundet med nø dve nd i g opp -



læring og prøveavleggelse for ut

videlse av førerkort til klasse 2 . 

Videre at s j åfører nå s kal ha ut 

betalt kjøretillegg for kjøring 

av l astebi l med tillatt totalvekt 

på minst 7500 kg og som krever 

førerkort av klasse 2 . 

Vegarbeidere som får tjenestetel

efon ette r d e nye regler for tele-

fanhold har anledning til å over

ta abonnementet når de slutter 

ved oppnådd aldersgrense eller 

slutter p å gru nn av sykdom og har 

minst 1 5 å r s tjenes t e . Overføri ngs 

beløpe t er fo r tiden kr . 1 00 ,-. 

Det ble videre meddelt at s lutt

vederlag nå også kan utbetales 

til vegarbeidere som må s lutte p å 

grunn av sykdom og som ellers 

fy l ler vi lkårene for sluttveder

l ag . 

Overing . Sørbotten opplyste at 

hvorvidt arbeiderne skulle av 

lønnes etter vedlikehold s - eller 

anleggstariff i asfalt-oljegrus 

og knuseverk var avhengig av til 

hvilken avde l ing produksjon var 

bestemt for et t er nærmere fast 

satte regler . 

fra arbeiderne framkom spørsmål 

om det var mulig å få utlevert 

arbeidstøy i s tørre nr .' da cet 

viste seg at flere av a rbeiderne 

hadde probleme r me d å få tøy stort 

nok. Det ble lovet å under~~k e 

saken nær mere . 

Videre ble det b ekreftet at ar 

b eiderne hadde krav på å få ut 

lev ert 2 sett arbeidstøy. Utslitt 

tøy skal leveres tilbake . 

På s pørsmål om arbeiderne kunne 

risikere å f å utlever t arbeidstøy 

som tidligere hadd e vært brukt av 

andre , f . eks . sysselsettingsar

beidere , opplyste vegsjefen at 

fylkeslegen i Aust-Agder var fore 

spørt om de helsemessige aspekter 

ved anvende l se av b rukt arbeids

tøy, og på hvi l ken måte dette må 

renses . 

Ris l å orienterte til slu t t l itt 

om bedriftslegeo rdningen i fy l ket . 

Ordninge n e r nå g j ennomført for

uten i Arendalsdistriktet også i 

Birkel and og Åmli, ved at en nå 

har fått distriktslegene på disse 

steder til å påta seg denne kon 

troll . 

Samtlige de l tagere og representa nt er f ra admi nistrasjonen saml et på et brett 

for å glede bedr if t savisen s ma nge lesere . 
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fra t i dligere har Vegdirektorate t bestemt at de a l l e r fleste ma skiner 

sk ul l e overfør es til maskinavdelingen innen utgangen av mai 1971. Bakgrun 

nen var bl . a . at Vegdirektoratet ønsket at det skulle føres regnsk ap for 

hver ma s kin . for bl.a . å se dens lønnsomhet og at leien sku l le belastes det 

rette kostnadssted . Videre er også he n s i kten at driftsavdelingene sk a l 

slippe bryet med repa r asjoner , vedlikehold o . lign . 

Det er nå kommet beskjed om a t mask i navdelingen også sk al overta snøplo ger 

og sa nd - og saltspredere innen november i år , og bra kker samt jord - og 

fjellarbeidsmaskiner senest innen november 1 974 . 

Det arbeides inne n de aktuelle avdelinger med disse overføringer . Det er 

naturlig - og kan s kje en bakta n ke med overføringen- at avdelingene mener at 

en bør r ed usere disse maskingruppers størrel se , og be om at de be s tående 

maskine r er av bes te sta ndard . Gruppe ne vi l derfor sannsynligvi s bli r edu

sert en del , og n6e av det reduserte erstattes med nye maskiner . 

Ing. H.Cappelen Aas 

OVERFØRING 
AV MASKINER 
TIL MASKIN· 

AVDELINGEN 
Maskinavde lingen vil få 

en del mere reparas j oner . 

Dette løser en bes t ved 

at en stort set t lar d e 

som har reparert for 

an legg og vedlikehold 

fortsetter med dette , 

_7eg e,..• e nn:;• ,~ he# .L~rr/f!? .-ned o#e c/e.bye,,.... 1?1en dv ~mer 
'17/ <:; M ~e "·e/d;9 ...:>kv-/ e:/ &.~.,,.. an'?e.I .=v'eo' h~r '7C"de . 

men nå for maskinavdel

ingen s vedkommende . 

Maskinavdelingen vil 

ette r nyordninge n frem

d eles gjøre sitt be s te 

for fo r tsa tt å vær e det 

servic~organ f or drift s 

a vd e ling ene som er d ens 

o ppgav e . 
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Vår 
organis,

SJOn 
'Ill 

Norsk Arbeidsmandsforbund , so m er 

tils lut tet LD, er en landsomfatten

de sammenslutning av lønnstakere 

som kan organisere medlemmer og 

fagfo r ening er innen ~l.a. anlegg 

og vedli,kehold av offe ntlige veger 

og rengjøringspersonell, jernbane 

anlegg og ombygg ing av jernbaner 

osv . Hovedtyngden av vegvesenets 

arbeidere er nå medl emmer av NAF, 

men ennu finnes enkelte " snyltere" 

som ikke finner rimelig grunn til 

å betale for de goder kollegenes 

forbund ved tariff-forhandlinger 

er me d å skaffe dem . 

Man må selvsagt h a lov til å si og 

mene hva man vil om fagbevegelsen , 

men uansett politisk oppfatning bør 

a ldri arbeids~amerater alene be

koste de frø om våren DU selv er 

me d å høste senere . 

Når det g j elder det organi sasjons

messige forholdet i Aust og Vest

Agder Arbeidsmannsforening, er det 

forbundets opplegg å f å til en 

sammens lutning av disse to fylker 

med e n felles forretningsfører. 

Forutsetningen f or dette er at veg 

arbeid e rne får e n fast tillitsma nn 

i hvert fy l ke som blir l ønne t av 

vegvesenet . 

Arbeidsutvalgene i de to fylker 

var i septembe r samlet i Kristian 

sand for å drøfte dette forslaget , 

og en prøvevotering viste at 11 

representanter varfbr sammenslut -
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ning me ns bare 2 stemte mot . 

Til å ta seg av d en videre be hand

ling ble det fra Aust-Agder valgt 

A.E.Halvorsen, T . Rislå o g Kr.Flør-

nes . 

Etter det ordinære års møtet i avd. 

15 av NAF i a pril i år sitter følg 

ende i styret for Aust - Agder : 

Formann A. E. Halvorsen 

Nestforman n 

Styremedlemmer 

Anlegg 

Vedlikehold 

Maskin/ 
verksted 

Olaf Haug mo e n 

Håko n Markseth 

Toralf Bakken 

Lars 0 . Knutson 

Kontrollkomite : Arvid Strand , form . 

Karl Vika , medl. 

Sekre t ær Ommu n d Kløvf jell 

Po l i tiet ska l nu ta se g av fotgjen
ere som går mo~-:~~~-~~s . 

Hovedtillitsmannsutvalget består av 

Ommund Kl øvfj ell, A.E. Halvorsen, 

Ola f Haugmoen med Telle f Ri s l å s om 

formann. Han e r samtidig lokal

foreningens forretningsfører. 
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: 1 4 /01 Ånon Mof j ell ~ 
Landvik , 4890 Grimstad @ 

~ 13/05 Terje Kimestad @ 

~ 4620 Frol and · ~ 
~ 29/09 Ei l ef Johnsen @ 
@ 4832 Myk l and @ 

@ @ 
@ @ 
@ 04/01 Jon Lauvrak @ 

~ 4836 Vegusdal ~ 
~ 06/04 Oddleiv Nys tøl @ 

@ 4 733 Ogg e vatn ~ 
~ 19/0 4 Ansga r Myhre @ 
@ 4837 Dølemo @ 
@ 01 / 0 5 Eivind Hauge n @ 
@ 4660 Evj e ~ 
@ 03/05 Sverre Håkonsen @ 

~ 0 . Valle sverd , 4790 Lillesand~ 
@ 04 /06 Ge r a l d Steb e kk @ 
@ 4920 Staubø @ 
@ @ 
@ @ 
@ @ 
@ 0 2/01 Tora lf He ia @ 
@ 4765 S . Herefoss @ 
@ 21/01 Torleif Nånes @ @ @ 
@ 468 4 Bygl a n d @ 
@ 1 9/02 J ø rgen Berås @ 
~ 4933 Ubergsmo en ~ 
@ 26/03 J ohn Liane @ 
@ 48 25 Bl akstad @ 
@ 02/05 Ka r s t en Simo nstad @ 
~ 4827 Fr oland Verk ~ 
@ 16/06 John Moland @ 
@ 4994 Ak l and @ 
~f@@@@@@@~@@@@@@@@~ 
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Tilgangen på stoff ute fra 

våre mange arbeidsplasser har 

ikke vært overveldende til 

dettD 11ummer av bedriftsavis-

e n. 

Hvor vidt dette skyldes at veg 

folk er et beskjedent folke

fe f d , eller at andre årsaker 

ligger til grunn, skal her 

være usagt . Men det ER et 

kjedelig faktum at vi ba re må 

konsta tere at stoff til å fyl l e 

dette nummer utel u kkende stammer 

fra redaksjonen s eget personell , 

e l ler dem d i sse har "bemyndiget " 

til å skrive . 

Vi vet at blant oss er det 

mennes ker som både kan f ortelle 

en god histori e , og s om i kraft 

av si n alder har opplevd et og 

annet i nteressant eller morsomt 

på arbeidsplassen . 

Her sender vi 

spesiel t en 

utfordring til 

våre mang e P.en

s j onister , s om 

sikkert har et og 

MK 
annet de kan glede oss a n dre med 

å beret t e . 

Den hjelp vi har fått, har imid

lertid resultert i at vi mene r 

å kunne presenter e en all sid ig 

bedrif t sav i s også denne gang . 

Her s kull e være noe f or en hver 

smak, hvis ikk e er vi fortsatt 

mott a g elige for kri tikk. 
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Forskjellige oversikter vil for 

telle oss hva vi som bedrift har 

utrettet i år , og hva som er 

skjedd på de forskjellige fron
er . 

Sta tistikker er ikke alltid like 

godt lesestoff , men de forteller 

litt om " rikets til stand " og da 

er hensikten i denne omgang opp

nådd . 

Fra vår side ha r det vært et 

spe nnende år . Vi har hoppet ut 

i journalistisk virksomhet med 

begge bena . Litt engstelige for 

det ukj ente arbeid vi har på

tatt oss- ja vel-, men interes 

sant har det i alle fall vært . 

Din le serne er av samme mening, 

se det er en annen s ak. 

Redaksjonen har hatt en rekke 

møter hvor v i med stor enighet 

har bestemt innholdet av den 

avis du nå l es -

er i . Det har i 

det hele tatt 

hersket en hyg 

gelig atmosfær e 

som vi nok skal 

JEM 
prøve å bevare o~så i komme nd e 

å r. 

Når det gjelder r este nummer 

av S ØRLANDSPDR TEN, gjør vi regn

ing med å f å den ut før sommer

ferien . Som vi tidligere ha r 

vært inn e på, vil ti lgangen p å 

stoff ute nfra avgjøre hvor vidt 

vi kan øke t i l tre numme r i år . 

Og de t er det altså meget les

e rne selv som s kal a vgjøre . 



~LBI 11V llAN lDDD DO 1nr ODD 

******************************* 
* * * o!l~ * * ~-~ * * ' * * ~ * * .., * * ~ * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * ~ *. 
* * * * * ~ *~-* * _ ___, 
* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * t --! 
* * * * * * * * * * * * * ' ~ 
* * * * * * * ***************~**************.ø-

9n~!J ua 

Jamwi1 

saJap paw 

JHØ&llO~ 

a~su~ Øo 

ELBI ! 

p1aqnwes 

JpOØ JOJ 

a~~iJ ~ m 

ua9il!UP3[Ui 

anÅuaq 

auJa!Ø [!A 




